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Дo сада најбоља „Србобранска бразда“ окупила 50 најбољих орача

Серија радова за бољу инфраструктуру у општини 
Србобран

22. hagyományos
aratás Szenttamáson

 ● ●  страна 6

“Чинимо све да приближимо систем локалне самоуправе грађанима, да их интензивно укључимо у доношење одлука и да на 
тај начин што равномерније и правичније извршимо расподелу буџетских средстава, која су намењена управо за функциони-
сање месних заједница“, каже Радивој Парошки председник општине Србобран.

Сутоморска “Плава обала“
попунила све капацитете током 
јула и августа

Бољи услови
повећали

Потпуна реконструкција   

Бренд Србобрана

Нема повратка на старо
Грађани Србобрана, Турије и Надаља су 15. јула 2018. године гласали за чланове савета месних заједница
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препознатљив на ширем подручју

број гостију

Свечни пријем за ђаке прваке

Општина
обезбедила 
поклоне

Bográcsfőző verseny 
és traktoros találkozó 
volt Szenttamáson

„Сегединца“ је при крају
Караван манифестације «Изађи ми на теглу», такмичења у спремању најукуснијег 
ајвара, и ове године застаће у Србобрану. Надметање екипа у справљању овог 
специјалитета, заказано је за 14. септембар у 11.00 часова, на Тргу Републике. 

„Изађи ми на теглу“
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 Потпуна реконструкција „Сегединца“ се приводи крају
• Једна од најважнијих саобраћајница у општини Србобран, Сегедински пут, у завршној је фази реконструкције. 
Овај пут за општину Србобран, иако је сада прекатегорисан у атарски, има велики значај.

У обнову 16 километара ду-
гог пута улаже се око 70 ми-

лиона динара, сума коју су 
заједно обезбедили општи-
на Србобран и Покрајин-
ска влада. „Ради се темељ-
на реконструкција. На ве-
ликом броју позиција, на 
више од десет, руше се те-
мељи пута и постављају 

нови, док се са осталих 
делова деонице уклањају 
све ударне рупе и на не-
ким местима поставља 
хабајући слој. Овај пут 
за општину Србобран, 

иако је сада прекатего-
рисан у атарски, има ве-

лики значај, и не само за 
нас, јер је он жила куца-
вица србобранског атара. 
Изграђен је седамдесетих 
година, има добру шири-
ну, и њиме се најлакше и 
најбрже приступа вели-
ким обрадивим површи-

нама“, рекао је Радивој Па-
рошки, председник општи-
не Србобран. Истовреме-
но, трају радови на рекон-
струкцији Туријске улице, 
а очекује се почетак радо-

ва на изградњи пута у ули-
ци Солидарности. „Ради се 

о новом путу који се гра-
ди да би се једном делу 
Србобрана, познатом као 

Еланово насеље, конач-
но могло функционално 
приступити. Овај део је 

толико пребукиран раз-
ним помоћним објектима 
да ниједно теренско вози-
ло, комунално, ватрогас-
но и слична, не могу да 
приђу. Нови пут ће ко-
начно решити овај про-
блем“, рекао је Парошки 
и додао да ускоро креће и 
реконструкција почетка 
улица Јанка Катића и Пере 
Сегединца, и платоа Мале 
пијаце, са изградњом пар-
киралишта.  Председник 
општине је најавио да ће 
са завршетком вегетације 
у улици Светог Саве поче-
ти ново, планско озељења-
вање, на основу већ израђе-
ног стручног пројекта и из-
вршене јавне набавке. Та-
кође, у току је израда врло 
важног пројекта електри-
фикације дела атара Турије 
и Србобрана, чија ће реали-
зација донети развој, пре 
свега, воћарства и повртар-
ства. „У овом пројекту ве-
ома је значајно и то што 

план покрива и излазак на 
Кривају, па се тако ства-
рају услови за развој ту-

ризма, пре свега сеоског и 
салашарског“, рекао је Па-
рошки и истакао да су сред-
ства за реализацију свих 
ових пројеката обезбеђе-
на. Набрајајући већ окон-
чане послове, Парошки је 
рекао да је коначно урађена 
противпожарна заштита у 
Малом позоришту и стичу 
се услови за издавање упо-
требне дозволе. „Десетак 
година имали смо тај про-
блем. Према старом пла-
ну требало је обезбедити 
скоро 12 милиона динара 
за противпожарни систем, 
што је било веома скупо, 
па смо морали трагати за 
другачијим и јефтинијим 
решењем, али подједнако 
ефикасним. Успели смо да 
то урадимо за нешто више 
од три милиона и конач-
но обезбедимо проти-
впожарни систем“, рекао 
је Парошки. Према њего-
вим речима, радова има у 
и хали Центра за спорт и 

туризам, у којој се сређује 
паркет, а следи реконструк-
ција куглане. 

Серија радова за бољу инфраструктуру у општини Србобран

Радова ће ускоро бити и у индустријској зони, пре свега 
на системима канализације и  гасификације. „То нам је 
неопходно за долазак инвеститора са којим већ има-
мо интензивне контакте. Они су у завршној фази обе-
збеђивања простора за своје погоне у индустријској зони 
и ради се о привредницима који имају план да запосле 
20, 30 или 40 људи. Са већим инвеститорима имамо 
контакте на начин да су нам послали писма о намера-
ма, у којим су изразили жељу да улажу и граде у нашој 
средини и интересују се за услове“, рекао је Парошки.

Индустријска зона чека нове инвеститоре

 Боља расвета на пијаци и на раскрсницама
Јавно комунално предузеће „Градитељ“ уређује комуналну инфраструктуру

На главној пијаци у Ср-
бобрану све тезге замење-
не су новим, наткриве-
ним продајним мести-
ма, а простор пијаце сада 
је осветљен. Истовремено, 
у циљу унапређења без-
бедности учесника у са-

обраћају, додатна ЛЕД 
расвета постављена је на 
пет пешачких прелаза у 
улици Светог Саве, са-
општено је из Јавног ко-
муналног предузећа «Гра-
дитељ». „Поставили смо 
нове, наткривене тезге и 

осветлили простор пија-
це, а затим смо и поста-
вили додатно осветљење 
на пет пешачких прелаза 
у центру града. Смањили 
смо и цене закупа тезги и 
ускладили наш ценовник 
са суседним општинама. 

Поред пијаце у Србобрану, 
уређена је и пијаца у На-
даљу, где су све тезге офар-
бане.  „Додатна расвета 
постављена је на пешач-
ким прелазима код Гим-
назије ‘Светозар Милетић’, 
Малог позоришта, зграде 

Скупштине општине Ср-
бобран и Поште. Средства 
су обезбеђена из локалног 
буџета“, рекао је Ђорђе Де-
бељачки, руководилац Ко-
муналне службе ЈКП «Гра-
дитељ» и члан Општинског 
већа.
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Нема повратка на старо
Грађани Србобрана,Турије и Надаља су 15. јула 2018. године гласали за чланове савета месних

заједница у својим насељима

• Чинимо све да приближимо систем локалне самоуправе грађанима, да их интензивно укључимо у доношење одлука и 
да на тај начин што равномерније и правичније извршимо расподелу буџетских средстава, која су намењена управо за 
функционисање месних заједница, каже Радивој Парошки председник општине Србобран.
Радно тело Општинске 

изборне комисије за спро-
вођење избора за савете 
месних заједница објавило 
је коначне резултате избо-
ра, а новоизабрани члано-
ви су у законском року одр-
жали прве конститутивне 
седнице, и тако формирали 
нове савете месних зајед-
ница и изабрали председ-
нике. Радно тело Општин-
ске изборне комисије оби-
шло је ново конституиса-
не савете месних заједница 
наше општине у Србобрану 
и Надаљу и упознало се са 
новим члановима Савета и 
новоизабраним председни-
цима и позвало их да што 
пре сагледају ситуацију у 
својим месним заједница-
ма и одреде приоритет-
не проблеме за решавање. 
Тим поводом, председник 
општине Радивој Парош-
ки је истакао значај добре 

сарадње локалне самоу-
праве и Месних заједни-
ца.“Савети месних зајед-
ница представљају мост 
између грађана и локалне 
самоуправе. Сматрам да 
ће нови савети допринети 
бржој и ефикаснијој коор-
динацији, јер нама је циљ 
да изађемо у сусрет свим 
грађанима наше општине 
и наставимо да решавамо 
кључне проблеме са који-
ма се сусрећу у својим на-
сељима . Месна заједница 
је градивна компонента 
и основна ћелија локалне 
самоуправе од које поти-
че иницијатива за реша-
вање горућих проблема са 
којима се грађани носе, те 
су избори за њихове саве-
те који су се одржали у на-
шој општини 15. јула били 
од велике важности. Са 
формирањем нове локал-
не власти окупљене око 

СНС-а, месне заједнице 
добијају оно место, које 
им у систему локалне са-
моуправе и припада. По-
требно је подићи свест код 
грађана да имају право да 
користе месне заједнице и 
на тај начин непосредно 
утичу на живот у својој не-
посредној околини. Под-
сетимо се само како су мес-
не заједнице функциони-
сале у ранијем периоду . 
Или нису уопште, или су 
остале пасивне, или у бло-
кади. Ми чинимо све да 
приближимо систем ло-
калне самоуправе њима, 
да их интезивно укључи-
мо у доношење одлука и 
да на тај начин што равно-
мерније и правичније из-
вршимо расподелу буџет-

ских средстава, која су на-
мењена управо за функци-
онисање месних заједни-
ца”, истакао је Радивој Па-
рошки председник општи-
не Србобран.

Ово питање на значају до-
бија самом чињеницом да 
су током последњих деце-
нија, месне заједнице из-
гублие готово све своје 
надлежности што се на-
рочито негативно одрази-
ло на сеоске средине који-
ма су управо месне зајед-
нице биле и остале прва и 
неретко једина веза са ши-
ром друштвеном заједни-
цом. “Оно што нам је не-
достајало су квалитетни 
људи и тај проблем смо ре-
шили кандидовањем нај-
бољих. Да нисмо погре-

шили доказује велика из-
лазност наших грађана и 
апсолутна подршка коју су 
ти људи добили од бирача. 
Овај резултат који су по-
стигли кандидати  СНС-a 
је најбољи доказ да Српска 
напредна странка и на ло-
калу води исправну по-
литику у циљу обезбеђи-
вања што бољих услова за 
живот грађана”, рекао је 
председник. Ново изабра-
ни председник савета мес-
не заједница у Србобрану је 
Нинослав Јокановић, у На-
даљу Дејана Алексијевић, 
док се конституисање но-
вог савета МЗ у Турији мо-
рало на кратко одложити, 
због уложеног приговора 
бившег председника саве-
та Јојкић Александра.

Најјача подршка кандидатима СНС-а 
Србобран, Турија и Надаљ добили нове савете месних заједница

• Избори за савете месних заједница Србобран, Турија и Надаљ одржани су у недељу, 15. јула. Укупна излазност у општини 
Србобран износила је 37,15 одсто – у Србобрану 35,44, у Турији 46,99, и у Надаљу 46,22 одсто од укупног броја уписаних. 
Убедљиво највише гласова освојили су кандидати са листе коју је предложила Српска напредна странка.
У Србобрану је изабра-

но 11 чланова новог Саве-
та МЗ, а у Турији и Надаљу 
по седам.

Савет МЗ Србобран из-
абран је између 27 канди-
дата и свих 11 места при-
пало је листи коју је пред-
ложила Српска напредна 

странка. Чланови Савета 
МЗ Србобран постали су: 
Ђорђе Дебељачки, Милан 
Бранков - Монђа, Влади-
мир Шарчев, Милица За-
рић, Слободан Субић, Боја-
на Јокић, Нинослав Јока-
новић Нино, Роберт Сабо, 
Савка Лазић, Јожеф Сеги и 

Мирослав Рељић. За пред-
седника Савета МЗ иза-
бран је Нинослав Јокано-
вић Нино.

Слично је било у Турији и 
Надаљу; кандидати СНС-а 
добили су највећу подрш-
ку бирача. Савет МЗ Надаљ 
чине Бранислава Вујков, Јо-

ван Савељев, Бранко Ко-
бац, Дејана Алексијевић, 
Ђорђе Тот, Недељко Шућов 
и Небојша Недељковић. За 
председника Савета МЗ из-
абрана је Дејана Алексије-
вић.

Поверење грађана Турије 
добили су Милош Јовано-

вић Шовљан, Слободан Јо-
цић Шица, Љиљана Кова-
чић, Милош Керкез, Горан 
Јаковљевић, Милан Срда-
новић и Стефан Шијачић, а 
конституисање Савета МЗ 
се очекује ускоро. 



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР 4ПОЉОПРИВРЕДА

Дo сада најбоља „Србобранска бразда“ окупила 50 најбољих орача

Бренд Србобрана препознатљив на ширем подручју
• Стотине окупљених такмичара и посетилаца оправдало је уложени напор и труд организатора овогодишње „Ср-
бообранске бразде“, коју су представници Месне заједнице Србобран  уз подршку општине учинили најбољом да сада. 
„Иако смо имали мало времена за организацију   овако озбиљне манифстације, успели смо да направимо добар тим 
и скренемо пажњу јавности на ‘Србобранску бразду’ , која ће постати бренд наше општине“, рекао је Нинослав Јо-
кановић, председник Савета МЗ.
Првог септембарског 

дана  на овогодишњој  19. 

Србобранској бразди оку-
пио се највећи број такми-
чара од када се ова мани-
фестација организује. Ор-
ганизатори су овога пута 
уложили велики труд и уз 
добру енергију успели да 
привуку многобројне по-
сетиоце.  Ову манифеста-
цију отворио  је мр. Вук Ра-
дојевић, покрајински се-

кретар за пољопривреду, 
који је том приликом ис-
такао  да је Србобранска 
бразда  јединствена мани-
фестација на територији 
Војводине и због тога По-
крајинска влада, преко свог 
надлежног секретаријата, 
жели да подржи овакав 
сусрет пољопривредника. 

„Овакве манифестације 
на најбољи начин допри-
носе унапређењу и раз-
воју пољопривредне про-
изводње, из разлога што 
пољопривредници могу 

да на једном месту разме-
не искуства и нова достиг-

нућа када је у питању при-
мена агротехничких мера. 
Морамо дужну пажњу по-
светити адекватној при-
мени агротехничких опе-
рација, јер оне доприно-
се бољем, стабилнијем и 
високом приносу“, рекао 
је Радојевић. Председник 
општине, Радивој Парош-
ки, нагласио је да локална 

самоуправа није штедела 
енергије и труда да ове го-
дине „Србобранску бразду“ 
подигне на значајно виши 
ниво у односу на претход-
не и посебно похвалио ру-
ководство Месне заједнице 
Србобран. „Све је урађе-
но у кратком временском 
периоду захваљујући, пре 
свега, ентузијазму новог 
руководства Месне зајед-
нице Србобран, коју води 
Нинослав Јокановић. Оно 
што су они урадили по-
казује да је за све потреб-

на добра воља и енергија, а 
снага долази сама по себи. 
Општина Србобран је то 
подржала, као што подр-
жава све добре манифе-
стације. Ми смо познато 
пољопривредно подручје 
са најплоднијом земљом, 
са успешним произвођа-
чима, и било је потреб-
но добро их организова-
ти да би јавности показа-
ли шта знају. ‘Србобран-
ска бразда’ треба да из-
расте у још бољу манифе-
стацију, да постане још 
интересантнија за пољо-
привреднике и излагаче, 
а ове године то интересо-
вање је било веома велико. 
То показује број посетила-
ца, број учесника и број 
привредника који излажу 
своје производе“, рекао је 
Парошки. Председник Са-
вета МЗ Србобран, Нинос-
лав Јокановић истакао је  
значај ове приредбе и до-
бру организацију, уз жеље 
да се она развија и поста-
не препознатљива на ши-
рем подручју, с обзиром да 
општина Србобран живи 
углавном од пољопривре-
де и пољопривредника. Он 
се захвалио свим такмича-
рима и посетиоцима који 
су увеличали овај догађај. 

„Хвала свим такмичари-
ма који су уложили своју 

енергију и укључили се у 
манифестацију, као и из-
лагачима и општини Ср-
бобран, која нам је пру-
жила несебичну подрш-
ку. Сами себи смо поста-

вили тежак задатак да сле-
дећу, 20. јубиларну ‘Ср-

бобранску бразду’, учи-
нимо још бољом и инте-

ресантнијом“, рекао је Јо-
кановић. Чак 50 такмичара 
из бројних места србобран-

ске, врбаске, бечејске, теме-
ринске и других општина, 
учествовало је у такмичењу 
са жељом да дођу до титу-
ле најбољих орача. Такми-
чење се одвијало у неколи-

ко категорија,  имали су за-
датак да означене парцеле 

обраде у дубоком орању, а 
стручни жири, оцењивао 

је отварање бразде, правац 
орања, равномерност ду-
бине орања, општи изглед 

орања, као и завршетак 
орања и узоравање овра-
тине. Поред тога оцењива-
ла се и опремљеност трак-
тора и орача.

Оцену на крају такмичења, о најбољим орачима  дао је у име стручног жирија,  Вла-
димир Ранков, један од људи који су учествовали у одређивању правила такмичења 
и члан Организационог одбора. Према резултатима стручних лица, у лакој А ка-
тегорији прво место освојила је једна дама, Ливија Шерфезе, друго место припало 
је Ласлу Ковачу, а треће место Атили Мајарошу. У средњој Б категорији најбољи 
је био Ђорђе Дињашки, другопласирани је био Сретен Каћански, а трећепласирани 
Мирослав Симин. У тешкој Ц категорији за најбољег орача проглашен је Золтан 
Маг, друго место освојио је Золтан Чех, а треће Ратомир Стојков. Њима су при-
пале новчане награде од по 20.000 за прво, 15.000 за друго, и 10.000 динара за треће 
место. Најстарији такмичар био је Лазар Антић, рођен 1929. године,  док је најм-
лађи био Левенте Фиштеш, рођен 2005. године. Као једина учесница награђена је 
првопласирана у А категорији, Ливија Шерфезе, док је из најудаљенијег места, из 
Трешњевца у општини Кањижа, стигао орач Виктор Тот. Маг Золтан, први у Ц 
категорији, награђен је и за најопремљенији трактор.

Новчана награда за најбоље
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Мали складни локал, пре-
пун сатова, чак и оних ста-
ринских који се све мање 
поправљају и користе, је 

радни простор Србобран-
ке Иване Аларгић, која је 
јединствена у свом зани-
мању и занату на целом 
подручју општине. Занат 
је учила од оца још као уче-
ница Економске школе, по-
магала му у администра-

тивним пословима, а онда 
се и сама отиснула у занат-
ске тајне поправке сатова 
и израде књучева. „У по-

четку је било тешко, по-
сао захтева доста велику 
прецизност код чишћења 
и поправке сатова, било 
је тешко и са израдом 
кључева, а сада бих кључ 
могла и по мраку да из-
радим“, каже Ивана, на-

кон осамнаестогодишњег 
радонг искуства. У почет-
ку је можда мало било не-
обично њеним суграђани-
ма и клијентима, да је једна 
жена у овом занимању, али 
сада већ не, тим пре, што је 
и једина са оваквим лока-
лом у општини. Ивана је за-
довољна послом који ради, 
и како каже имала је пуно 
тога да учи и да и дан - да-
нас учи, посебно када је у 
питању чишћење сатова, 
али ужива у послу. Некада 
је посла било много више 
него данас, јер су новији  са-
тови углавном сви на бате-
рије, али не жали се, посла 
има и од њега може скром-
но и мирно да се живи. 
Остављамо Ивану у све-
ту сатова који су на трену-
так престали да мере време, 
али зато је она ту да про-
нађе и отклони ону „спорну 
тачку“, која их је зауставила.

Средства за реализацију 
пројекта „Мали поклон за 
велки успех“, обезбеђена 
су на конкурсу Фонда за 
помоћ избеглим, прогна-

ним и расељеним лицима 
АП Војводине, а подрш-
ку у припреми конкурсне 
документације пружила је 
општина Србобран.  „Удру-
жење жена ‘Рука спаса’ ис-
користило је прилику да 
обезбеди подршку за свој 
пројекат поделе радних 
столова добрим ученици-
ма, и то ће за многе поро-

дице бити значајна помоћ 
на почетку школске годи-
не. И локална самоупра-
ва припремила је додатна 
средства за помоћ учени-

цима. Желимо да истак-
немо квалитет и да ква-
литет буде нешто што ће 
подстаћи све друге да још 
боље раде, превасходно 
мислим на ученике. Све 
похвале и материјална 
подршка за активна хума-
нитарна удружења“, рекао 
је Радивој Парошки, пред-
седник општине Србобран.

Радни столови за основце 

Могућност да учествују 
у бесплатним летњим ра-
дионицама имали су ђаци 
из свих основних шко-
ла са територије општине 
Србобран. Учесницима су 
биле понуђене радионице 

сликања, вајања, декупажа 
и квилинг технике, а циљ 
окупљања ђака у врелим 
данима било је осмишља-
вање распуста.  “Јавили 
смо се на конкурс који је 
расписала локална само-
управа с идејом да кроз 

креативне радионице оку-
пимо ученике разних уз-
раста основних школа и 
распуст им учинимо за-
нимљивијим и лепшим. 
Организовано је укупно 
осам радионица, недељно 

по две, од по два сата. Теме 
су биле различите, као и 
материјали, тачније све 
оно што ретко радимо у 
школи“, рекла је учитељи-
ца Наташа Живковић. Ре-
ализацију пројекта подр-
жала је општина Србобран.

• Четири учитељице из Основне школе 
«Вук Караџић», Весна Тодоровић, Снежана 
Остојић, Наташа Живковић и Јелена Јор-
гић, организовале су током распуста у овој 
образовној установи бесплатне летње ра-
дионице - «Креативни распуст».

Ивана Аларгић, жена која поправља сатове и израђује кључеве

Чувар старог породичног заната
• „Можда је мало необично да жена ради посао поправке сатова и 
израде кључева, jeр га многи везују за мушкарце, али ја волим овај по-
сао који радим 18 година и једина сам у општини, која се бавим овом 
врстом заната“, каже Аларгић.

Ове школске године у 
Основној школи «Вук Ка-
раџић» уписано је 50 прва-
ка, у Основној школи «Јо-
ван Јовановић Змај» 57, 
од чега је 21 у одељењу на 
мађарском језику, у Основ-

ној школи “Петар Драп-
шин“ у Турији 17, док је у 
Основној школи “Жарко 
Зрењанин Уча“ у Надаљу 
уписан 27 првак. Свечаном 
пријему ђака првака прису-

ствовали су и њихови роди-
тељи, а нешто старији уче-
ници учествовали су у при-
редби посвећеној првацима. 
Општина Србобран обезбе-
дила је за нове ученике по-
клоне у којим је било раз-

ног школског прибора. На 
свечаном пријему прваке 
је поздравио  и председник 
општине Радивој Парошки 
који је пожелео новим уче-
ницима  да уз стицање но-

вих знања, израсту у добре 
и успешне људе. “Локална 
самоуправа треба да буде 
увек уз ученике, и подржа-
ва све оно што је квалитет-
но и добро. Наше школе 
су добро опремљене, деца 

имају добре услове за рад 
и верујемо да ће им шко-
ловање бити угодно“, ре-
као је Парошки на свеча-
ном пријему у ОШ «Јован 
Јовановић Змај».

Општина подржала “Креативни распуст”Свечни пријем за ђаке прваке

Општина обезбедила поклоне
• У све четири школе у општини Србобран ове школске године по 
први пут у ђачке клупе сешће 151 првак. У свакој школи за њих је ор-
ганизован свечани пријем, а општина је за прваке обезбедила поклон 
пакете са школским прибором.

Нова акција Удружења жена „Рука спаса“

• Кроз пројекат «Мали поклон за велики 
успех», Удружење жена «Рука спаса» које води 
Савка Лазић, поклонило је ученицима основ-
них школа 25 радних столова.

Дружење у школи током лета
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Бољи услови повећали број гостију
Прва летња туристичка 

сезона у новоформираном 

Друштву са ограниченом 
одговорношћу „Одмара-
лиште Србобран - Плава 
обала“, протиче веома до-
бро, без кише, са добром 
попуњеношћу капацитета, 

са задовољним гостима 
и без проблема у свако-
дневном функционисању 
објекта, оцена је младог 
директора Мирослава       
Рељића.  „Веома смо за-
довољни интересовањем 
гостију за боравком у на-
шем Одмаралишту у Су-
томору и попуњеношћу 
капацитета током летњих 
месеци. Приликом једне 

посете у јулу морао сам 
да спавам у помоћној 

просторији јер је сваки 
кревет у ‘Плавој обали’ 
био заузет, што најбоље 
осликава како смо ради-
ли. Од 20. јуна, када смо 
отворили Одмаралиште, 

до сада смо угостили 
више од 500 гостију и сви 
они били су задовољни 
услугама које смо им пру-
жили. Тај број ће бити и 
већи када будемо подву-
кли коначну црту поло-
вином септембра, што је 
одличан резултат који нас 
све чини веома задовољ-
ним. Број гостију у мањој 
мери чине они који су на 

неки начин заслужили 
и добили бесплатно ле-
товање, попут одличних 
ђака, деце која нам стижу 
из братског града Оро-
шхазе, или ове године 
групе пензионера, које је 
подржала општина Ср-
бобран и обезбедила им 
летовање, док је већина 
наших гостију дошла на 
летовање на комерцијал-
ној основи. С обзиром 
да смо имали и обавезну 
транзицију у законском 
организовању рада Од-
маралишта,  успели смо 
да се припремимо и реа-
лизујемо једну успешну 
летњу сезону“, рекао је за 
Србобрански информатор 
Рељић.  Овај број гостију 

доноси позитиван резул-
тат у пословању, а он ће 
коначно бити утврђен на 
крају године. Тада се зав-
ршава исплата летовања 
на рате, што је једна од 
најважнијих погодности 
које „Плава обала“ нуди 
корисницима услуга. Од 
тог новца и уз подршку 
општине Србобран, врши 
се стално унапређење 
објекта и квалитет смеш-
таја. „Мој је утисак да је 
Одмаралиште дуго време-
на сређивано на начин да 
буде лепо за око, а ми смо 
поставили циљ да га уна-

пређујемо да оно постане 
што функционалније. Је-
дан од проблема била је 
трула метална конструк-

ција која држи соларне 
панеле на крову зграде. 
Пре две године догоди-
ло се да два панела падну, 

срећом није било после-
дица по људе, и морали 

смо то урадити, ојачати 
конструкцију и обезбеди-
ти да ни невреме не може 
да направи проблем. Уре-
дили смо и део крова који 

је био пропао, мењали 
црепове, а затим и стазе 
које су предвиђене за кре-
тање по крову за мајсторе 

који одржавају соларне 
панеле. Ови панели ва-
ома су нам значајни јер 
њихова исправност нам 
обезбеђује да рачуни за 
струју буду много мањи, 
уместо некадашњих 
1.900 евра сада само 900. 
Соларном енергијом за-
гревамо воду за потребе 
одмаралишта и ове сезо-
не били смо приморани 
да само један једини дан 
укључујемо бојлере. Сер-
висирали смо и пумпе 
које обезбеђују проток 
воде, што је по први пут 
урађено за 30 година“, ре-
као је Рељић и истакао да 
би било веома важно да се 
до наредне сезоне замене 
и два главна цевовода у 
објекту.  Највећи број го-
стију „Плаве обале“ стиже 
из региона Бачке, из Врба-
са, Темерина, Бачког Јарка 
и, свакако, Србобрана, али 
и из Шапца и Београда. 
Многи од њих враћају се 
годинама у Сутоморе, упо-

знали су бројне пријатеље 
у Одмаралишту, па тако 
данас у договору долазе у 
исте смене како би наста-
вили са дружењем.

• Константно унапређење објекта и квалитет смештаја у Одмаралишту Србобран резултирало је готово рекорд-
ном посећеношћу и пуним капацитетима.  Стотине гостију одмарало током јула и августа у овом Одмаралишту.

Сутоморска “Плава обала“ попунила све капацитете током јула и августа

Уз финансијску подршку општине Србобран, одмара-
лиште у Сутомору је делом реновирано. На објекту је 
ојачана кровна конструкција, и реконструисан кров, 
уређене су  стазе  за мајсторе који одржавају соларне 
панеле, а исправност панела  обезбеђује знатно мање 
рачуне за струју. После 30 година саниране су пумпе 
које обезбеђују проток воде, а у најави је замена два 
главна цевовода у објекту.

Реконструкција објекта

srbobran.rs, mojsrbobran.net,
srbobran.net, srbobrandanas.rs,

szenttamás.rs

Сарадници Србобранског Информатора:
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Bográcsfőző verseny és traktoros találkozó 
volt Szenttamáson

22. hagyományos aratás Szenttamáson

 Augusztusban a magyar-
ság első királyára emléke-
zik meg világszerte. Szentta-
más sem kivétel ez alól. Idén 
több  rendezvénnyel emlé-
keztek meg az államalapí-

tóról. 17-én, pénteken Szent 
István-napi bálat tartottak a 
Zsebszínházban. A szervező 
az Orchidea Nők Egyesülete 
volt. A rendezvényen rövid 

kulturális program kereté-
ben ismertették Szent István 
életét, majd a kúlai Fenyvesi 
Petronella énekelt. A bál jó 
hangulatáról a helyi Csillag-
fény zenekar gondoskodott, 

a finom vacsorát pedig a te-
merini Rubint étterem biz-
tosította. A hagyományos-
nak számító dobostorta sem 
maradt el a bálról, amelynek 

védnöke Szenttamás Önkor-
mányzata és a Magyar Nem-
zeti Tanács volt.

Másnap a Gion Nándor Em-
lékház udvarában a Gion 
Nándor Kulturális Központ 

szervezésében Mol-
nár Zoltán Szeretnék 
néha visszajönni még 
című monodrámáját 
láthatta a közönség. 
A Wass Albert, Re-
ményik Sándor, Ju-
hász Gyula, Szilágyi 
Domokos anyagai-
ból összeállított Tri-
anon-ihlette versek 
az újra aktuális men-
ni vagy maradni kér-
dést járták körül. 

Vasárnap a Kálvári-
án ünnepi istentiszte-
letett tartott Szarvas 
Péter atya több pap-

társával együtt. Szent Ist-
vánra és a keresztény ma-
gyar államalapításra emlé-
keztek meg az itteni hívek a 
szabadtéri szentmisén.

Szent István-napi rendezvények Szenttamáson

A szenttamási Hagyomá-
nyápolók Klubja az idén is 
megszervezte a már hagyo-
mányosnak mondható ara-
tóünnepséget, melyen az idén 
összesen 15 csapat vett részt 
Vajdaság egész területéről. A 

rendezvény 8 órakor kezdő-
dött az aratók felvonulásával, 
majd a tanyán a vendégek kö-
szöntését követően a verseny-
zők kihúzták a parcellaszá-
mokat, felsorakoztak és in-
dultak a helyszínre zenei kísé-
rettel. A búzatáblák előtt ki-
rakodták a hagyományos reg-
gelit, és készülődtek az aratás-
hoz. Az aratás kaszával tör-
tént, kézi erővel, hasonlóan 
a marokszedés, a kévébe kö-
tés, a keresztberakás, a bőgő-
zés is. Az aratóünnepségnek 
a célja nem a verseny, a meg-
mérettetés volt, hanem a régi 
hagyományok feleleveníté-
se, bemutatása és a barátko-
zás. Az aratás ideje alatt a kis-
gyermekek részére játszósar-

kot szerveztek a rendezvény 
helyszínén. Az aratási ren-
dezvény kenyérszenteléssel, 
rövid művelődési műsorral 
folytatódott, amelyen a klub 
tagjai mellett fellépett a he-
lyi Pitypang néptánccsoport 

és az utrinai énekkar, majd a 
meghívottak és a versenyzők 
ebéden vettek részt.
A rendezvény kísérőprog-

ramja volt egy rajzkiállítás is, 
amelyet a Bácska Csillaga Ci-
vil Hálózat szervezett. A szer-
vezők Jánoshalma testvérvá-
rosaiban gyűjtötték a rajzo-
kat, így a jánoshalmi diák-
rajzok mellett a szenttamási 
és a topolyai gyerekek rajza-
it is kiállították. A rajzok té-
mája az aratás volt. A tanu-
lók sikeresen oldották meg 
a feladatot.
A rendezvény támogató-

ja Szenttamás Község, a he-
lyi Kultúrotthon, a Magyar 
Nemzeti Tanács és a Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt. volt.

Június utolsó hétvégéjén is-
mét a lóversenypálya melletti 
téren szórakozhattak a szent-
tamásiak. Szombaton, június 
23-án a szenttamási Citadella 
Civil Szervezet megszervezte 

a sorrendben hatodik bog-
rácsfőző versenyt, vasárnap, 
24-én pedig az ötödik Szent-
tamási Traktoros Találkozó-
ra került sor.

Tavaly rekkenő hőségben 
versenyeztek a főzőmesterek 
és a csapatok a bográcsfőző 
versenyen, az idén viszonylag 
helyreállt az időjárás, így 25 
csapat nevezett be. A csapa-
tok tagjai főleg szenttamási-
ak voltak. A bográcsfőzés 16 
órakor kezdődött, és 18 óra 
30 percig tartott. Közben az 
egyébként szépen rendben 
tartott területen egymást 
érték a különböző ügyességi, 

de a legtöbb esetben inkább 
humorosnak tekinthető ver-
senyszámok. Tavaly nagyon 
érdekes versenyszám volt a 
malackergetés, az idén vi-
szont a kakaskergetést szer-

vezték meg, a jó hangulatról 
és a talpalávalóról pedig két 
zenekar gondoskodott. Az 
eredményhirdetésre 19 óra-
kor került sor. A zsűri dönté-
se alapján a legjobb bográcsot 
a szenttamási Kiss András 
csapata főzte, a második he-
lyet a Proleće Egyesület sze-
rezte meg, a harmadik hely-
re pedig a Tízes fogat csapat 
került. Az érmeket Radivoj 
Paroški, Szenttamás polgár-
mestere kézbesítette.       
A szenttamási Traktor-

fesztivál szervezőbizottsá-
ga Szenttamás Község, a Sr-
bobran Földműves Szövetke-

zet és néhány egyéni termelő 
segítségével ugyanitt másnap 
szervezte meg a Szenttamási 
Traktoros Találkozót. A ren-
dezvényre mintegy 40 traktor 
érkezett, közülük rendőri kí-
sérettel 31 erőgép dübörgött 
végig a település utcáin, nép-
szerűsítve így a rendezvényt 
és annak versenyjellegét. Az 
ünnepi felvonulást követően 
a megnyitó, majd az ügyes-
ségi versenyek következtek, 
amit a kísérőrendezvények és 
a gyerekek vetélkedői követ-
tek. A rendezvényt Radivoj 
Paroški polgármester nyitot-
ta meg, aki elégedettségét fe-
jezte ki, hogy a részvétel iránt 
az idén is nagy érdeklődést 
mutattak a termelők. Az idei 
traktoros találkozónak több 
kísérőrendezvénye is volt, a 
felnőttek és a gyerekek szá-
mára is szerveztek progra-
mokat. A traktoros találko-
zón a kiváló ügyességi mu-
tatványok mellett a közön-
ség megcsodálhatta a legmo-
dernebb gyártmányú trakto-
rok felszereltségét és munka-
bírását, a helyi Hagyományá-
polók Klubjának asszonyai 
pedig bemutatták az egyko-
ri hagyományos aratóreggelit.

Mindkét rendezvény főtá-
mogatója Szenttamás Község 
Önkormányzata volt.

Magyar film vetítése a
Kulturális nyár programjában

 A szenttamási Kultúrott-
hon Kulturális nyár prog-
ramsorozata egyik eseménye-
ként augusztus 16-án magyar 

filmet vetítettek a  Kultúrott-
hon udvarában. A Vajdasá-
gi Vándormozi újból elhoz-
ta Szenttamásra a Kincsem 
című magyar filmet, me-

lyet ez alkalommal ingye-
nesen, szerb felirattal látha-
tott a szenttamási közönség. 
Venczel Endrének, a Vándor-

mozi megálmodójá-
nak köszöntője után 
a majdnem telthá-
zas közönség elő-
ször láthatott sza-
badtéri vetítésben 
magyar filmet. Az 
udvar hangulata, a 
filmbeli neves ver-
senyló története ha-
tással volt a közön-
ségre, a nézők köny-
nyes szemmel távoz-
tak a helyszínről.
A Vajdasági Ván-

dormozi, Venczel 
Endre elmondása 
alapján, őszre újból 
megindul több új 

filmmel, melyeket, ha igény 
mutatkozik rájuk, Szentta-
másra is elhoznának, hisz a 
magyar film érték, a mozi pe-
dig közösségi élmény.
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У Србобрану је одржан 
традиционални Еко камп 
за децу из Друштва за по-
моћ МНРО «Бисер». Пет 
дана у шумици на Ваша-
ришту дружила су се деца 
из «Бисера» и друга заин-

тересована деца, као и ма-
лишани из сличних удру-
жења из целе Војводине. 
Камп је организован под 
називом «Тренутак приро-

де», с циљем да уз инклу-
зију, обезбеди приближа-
вање и боље разумевање 
учесника и здравог живот-
ног окружења, уз грађење 
осећаја заједништва и јед-
накости међу полазници-

ма. «Камп има инклузив-
ни карактер и у њему уче-
ствују сва друга заинтере-
сована деца, која пролазе 
кроз активности заједно 

са другарима из ‘Бисера’. 
За све пројекте имамо под-
ршку локалне самоупра-
ве, можда и најбољу међу 
удружењима из Војводине. 
Од ове године активности 
финансирамо кроз јавне 
набавке, што је потврђује 
да смо квалитетан, лицен-
цирани пружалац услуга. 
У ствари, ми смо продукт 
наше општине Србобран 
и сада смо постали свима 
препознатљиви», рекла је 
Славка Попић, председни-
ца «Бисера».  Кроз камп је 
прошло више од 100 деце 
из Србобрана и других гра-
дова. Са њима су радили 
стручна лица и бројни во-
лонтери.  Децу на Еко кам-
пу посетио је и Радивој Па-
рошки, председник општи-
не Србобран, који је изра-
зио задовољство због до-
бре атмосфере на кампу и 
бројности учесника, што је 
најбоља потврда да је под-

ршка усмерена у значајну 
активност. «За Србобран 
је важно да особама које 
имају одређене потребе 
пружимо подршку на ор-
ганизован начин. Ми то 
имамо кроз ‘Бисер’, орга-
низовано и лиценцирано 
друштво које је због свог 

доброг рада израсло у ин-
ституцију. Зато подржава-
мо њихове активности, јер 
смо сведоци да стручњаци 
‘Бисера’ укључују у зајед-

ницу лица са посебним 
потребама. Они су код 
нас саставни део друштва, 
нема више предубеђења о 
њима, укључени су у број-
не активности, учествују 
у јавним радовима и ми 
смо сведоци њиховог до-
брог рада», рекао Парош-

ки.  Уз спонзоре, одржа-
вање «Бисеровог» еко кам-
па подржали су општина 
Србобран и Савез удру-
жења за помоћ МНРО.

У организацији  србобран-
ског Удружења Ром, уз под-

ршку локалне самоуправе 
одржана је   традиционал-
на манифестација Циган-
ске ватре, која негује култу-
ру и обичаје Рома и која је 
прерасла  у манифестацију 
војвођанског нивоа. Ового-
дишњи културни програм 
је обухватио учешће кул-
турно уметничких друшта-
ва из целе Војводине. “Није 
ствар само подржати јед-
ну манифестацију током 
године, већ је важније да 
на овај начин локална са-
моуправа препознаје ини-
цијативе, захтеве и потребе 
Рома, којих овде има преко  
шесто “, каже председник 

општине, Радивој Парош-
ки. Локална самоуправа је 

усвојила и Акциони план о 
образовању Рома који је на 

снази до 2021. године, али 
је важно  да ова попула-
ција квалитетније и боље 

живи, као и да породица 
поради више на потреби 
образовања, што је и пут 
у квалитенији живот, ре-
као је председник општине. 
Славко Димић, председник 
Удружења Ром се захвалио 
председнику општине и 
Дому културе на подршци 
за одржавање  манифеста-
ције која је важна за Роме 
да не забораве своју кул-
туру и традицију и да на-
стоје и даље да  је одржа-
вају. Председнику општи-
не се захвалила и Јелена Јо-
вановић покрјаинска по-
сланица, истичући значај 

образовања за ромску по-
пулацију.

Одржан 14. „Бисеров“ Еко камп „Тренутак природе“

„БИСЕР“ саставни део друштва
• Друштво за помоћ МНРО „Бисер“, током године организује низ активности, а једнa од најзначајнијих, свакако 
је традиционални Еко камп. За све пројекте „Бисер“ има подршку локалне самоуправе, можда и најбољу међу удру-
жењима из Војводине, кажу из овог Друштва.

Разигране групе из Мек-
сика, Панаме и руских об-
ласти Татарстана и Јакутије, 
гостовале су у Србобрану 
захваљујући Дому култу-
ре и локалној самоуправи, 
која је и овога пута дала 
пуну материјалну и логи-
стичку подршку идеји да 
се Културно лето 2018. зав-

рши на спектакуларан на-
чин. «Интеретно фестивал» 
почео је дефилеом свих го-
стију улицама Србобрана, а 
настављен је наступима на 
Тргу Републике. Госте и за-
интересоване Србобранце 
поздравио је Радивој Па-
рошки, председник општи-
не, који је истакао да је до-

бро да град већ други пут 
има прилику да види како 
плешу и певају неки далеки 
народи, јер упознавање но-
вих култура обогаћује људе 
и чини их бољим. Била је 
ово прилика да се виде и 
чују маријачи, Јакути су 
свирали на дромбуљама, у 
плесу овог народа своје ме-

сто имају и лукови и стре-
ле, док су девојке из Пана-
ме окупљеним приказале 
дивне дуге хаљине у најлеп-
шим бојама. Ово је само де-
лић свега што је „Интерет-
но фестивал“ донео у Ср-
бобран, на задовољство 
свих грађана.

Кад засвирају маријачи 
заплеше и Србобран 

„Интеретно фестивал“ опет гостовао у СрбобрануOдржане 22. Циганске ватре - уз подршку локалне самоуправе

Са штићеницима «Бисерa» дружили су се и активисти 
Удружења за борбу против дијабетеса «Плави круг». Ду-
гогодишње пријатељство искоришћено је за брзе, ос-
новне прегледе неких здравствених параметара учес-
ника кампа. Прегледано је 70 младих. „Осим што из-
вршимо ову основну контролу деце, чланова удру-
жења, причамо са децом, саветујемо их о здравим 
стиловима живота, указујемо на опасности које до-
носи гојазности и колико је важно увести физичку 
активност у свакодневни живот“, рекао је др Илија 
Газепов, председник «Плавог круга»

Стари пријатељи „Бисер“ и „Плави круг“

Ромски бренд културна манифестација Војводине

У оквиру манифестације, приређено је и надметање у 
плесу - Циганска чарлама. Најбоље, са највише жара 
и енергије плесао је пар Анђела и Милан Димић, дру-
го место освојио је пар Аница и Сава Миклић, док је 
треће место припало Наташи Мартиновић и Слав-
ку Јовановићу. Традиционално, бирала се и најлепша 
Ромкиња, која је понела ленту мисице овогодишњих, 
22. «Циганских ватри». Ове године то је Рамона Ко-
ломпар из Торњоша, прва пратиља је Наташа Мар-
тиновић из Србобрана, а друга пратиља Елвира Мар-
гиеан из Апатина.

Циганска чарлама


